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Hlavné mesto Slovenskej republiky Bratislavy 
 
 

SPRÁVA 
zo zahraničnej pracovnej cesty (ZPC) 

 
Zahraničná pracovná cesta sa uskutočnila do štátu: Španielsko, Madrid 
 
Dátum:  12.11.2013 – 13.11.2013 
 
Účastníci ZPC:  
 
Milan Ftáčnik, primátor hlavného mesta SR Bratislavy 
Jana Švecová, vedúca oddelenia zahraničných vzťahov a protokolu 
 
Obsah rokovania:  
 

Primátor Bratislavy Milan Ftáčnik sa v termíne 12.-13. novembra 2013 zúčastnil 
zahraničnej pracovnej cesty do hlavného mesta Španielska – Madridu. Predmetná ZPC sa 
uskutočnila na podnet a pozvanie španielske strany a Zastupiteľského úradu SR v Madride. 

Bilaterálnemu stretnutiu s primátorkou Madridu Anou Botellou Serrano predchádzali 
dve odborné stretnutia: rokovanie s vedením madridskej spoločnosti pre odvoz a likvidáciu 
odpadu a dopravným podnikom. 

 
Valdemingoméz Technology Park – spoločnost pre odvoz a likvidáciu odpadu – patrí 

medzi inovatívne a najvyspelejšie technologické parky na triedenie a spracovanie odpadu 
v Európe. Podnik triedi rôzne druhy odpadu – papier, sklo, plasty, kov a zároveň vyrába 
bioplyn (z bioodpadu) a eklektickú elektrinu.  

Do Valdemingoméz parku denne prichádza vyše 4600 ton odpadu z hlavného mesta (4 
milióny obyvateľov vyprodukuje ročne 1,2 milióna ton odpadu).  

Cieľom fungovania parku je využitie čo najväčšej časti odpadu (výroba bioplynu 
a elektrickej energie), následný predaj daných komodít a zvýšenie ponuky recyklovateľných 
materiálov.  

Príjmy podniku pokrývajú 35% nákladov spojených s jeho fungovaním (ako podotkol 
primátor Ftáčnik, v Bratislave je to iba okolo 15%). Zámerom parku je prirodzene zvýšenie 
príjmov z predaja, čo by sa následne premietlo do zníženia komunálnej dane za odvoz 
odpadu. Momentálne existujú dve kategórie obyvateľov, ktoré sú od danej dane oslobodení – 
dôchodcovia a nezamestnaní. 

Štruktúra separovania a zneškodňovania odpadu je nasledovná: 80% odpadu podlieha 
separovaniu a spaľovaniu a 20%  skládkovaniu. Cieľom fungovania technologického parku je 
zvýšiť úroveň spaľovania odpadu a znížiť podiel skládkovania. 

Vedenie parku vedie tzv. politiku otvorených dverí – ide nielen o sprístupnenie parku 
návštevníkom (30 000 návštevníkov zo Španielska a zahraničia za posledných 5 rokov), ale aj 
o vedenie kampane na podporu separovania odpadu v madridských domácnostiach. 
Pozitívnym výsledkom je pokles množstva odpadu produkovaného domácnosťami. 

 
Dopravný podnik mesta Madrid (EMT) je akciová spoločnosť vo vlastníctve mesta, 

ktorá zabezpečuje služby mestskej hromadnej dopravy prostredníctvom autobusovej dopravy.  
 Vozový park tvorí viac ako 2000 autobusov, ktoré obsluhujú 216 liniek. EMT 
zamestnáva 8000 zamestnancov, z toho 5600 vodičov.  
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Madrid zaviedol špeciálne pruhy pre autobusy s tým, že daný pruh je dostupný aj pre 
taxíky. O umiestnení jednotlivých autobusových pruhov rozhoduje madridský magistrát. 
Príjmy z cestovného (1 lístok stojí 1,50 EUR) pokrývajú 55% nákladov EMT. 

 
Primátor Ftáčnik sa ďalej zúčastnil na pracovnom obede s primátorkou Madridu 

Annou Botellou Serrano za účasti mimoriadneho a splnomocneného veľvyslanca SR 
v Španielsku J. Škodu. V rozhovoroch rezonovali témy týkajúce sa aktuálnej politickej 
a ekonomickej situácie v Bratislave a Madride (rovnako na Slovensku a Španielsku), priorít 
jednotlivých miest.  

Primátorka Madridu vyzdvihla priority budovania ekonomicky liberálneho mesta, 
mesta pre podnikateľov a vytvorenia z Madridu významného kultúrneho centra nielen 
Španielska, ale celej Európy. A. Botella uviedla, že mesto sa bude snažiť vychádzať 
podnikateľom v ústrety a zjednoduší proces zakladania nových podnikateľským subjektov.   

Primátor Ftáčnik ocenil podnetné odborné stretnutia v Valdemningoméz parku 
a dopravnom podniku a zároveň uviedol, že by sa budúci rok mohli uskutočniť expertné 
konzultácie medzi zástupcami bratislavskej OLO a technologického parku na odvoz 
a likvidáciu odpadu. Primátorka Botella daný zámer uvítala.  

Priestorom na konkretizáciu spolupráce je aj oblasť kultúry. Veľvyslanec Škoda 
vyjadril pripravenosť  podporiť realizáciu kultúrnych kontaktov medzi Bratislavou 
a Španielskom. 

Primátorka Botella poukázala na nepriaznivý vývoj cestovného ruchu v hlavnom 
meste, kde za posledný rok zaznamenali pokles počtu zahraničných turistov. Primátor Ftáčnik 
oboznámil madridskú stranu s priaznivou štatistikou vývoja cestovného ruchu v Bratislave. 

V závere stretnutia obaja partneri vyhodnotili predmetne stretnutie pozitívne 
a vyjadrili nádej na pokračovanie spolupráce v konkrétnych odborných oblastiach. 

  
 

  
Vyhodnotenie z hľadiska splnenia účelu ZPC a odborného prínosu: 
 
 ZPC splnila svoj účel: 
 

• výmena názorov a informácií k aktuálnym pre Bratislavu témam,  
• nadviazanie nových kontaktov, 
• upevnenie bilaterálnych vzťahov. 

 
 

Konkrétne úlohy, ktoré vyplynuli z výsledkov rokovania účastníka / účastníkov ZPC: 
 

• Z predmetnej ZPC nevyplynuli žiadne úlohy. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
V Bratislave dňa 19.11.2013    Podpis účastníka / účastníkov ZPC 


